

GHAZI ABU NAHL



Ghazi Abu Nahl is the Chairman of Nest Investments Holding, which includes a Group of Companies that operate in 23 countries covering Insurance, Reinsurance, Insurance Broking, Real Estate, Banking and licensed services. The Group employs more than 2,000 people and its assets exceed USD 5 billion with a turnover of more than USD 700 million.

His long association with the World Trade Centre Association (WTCA) – New York, resulted in a Board Membership in April 2004. He was the Chairman of the WTCA - New York until April 2017 and now is the Chairman emeritus for life.

Ghazi Abu Nahl started his career in insurance with an Insurance Agency (Arab Commercial Enterprises) in Qatar in 1960. Today, the Cypriot businessman is the shareholder and Chairman of a Group whose net assets exceed US\$ 2.6 billion with subsidiaries and affiliates in the MENA region, Europe, USA and Asia Pacific.

In 1979, with 20 rich years of experience under his belt, he started Qatar General Insurance & Reinsurance Company as a domestic Insurance company in Qatar and became its GM, a position he holds to date. The company now has a Paid-up Capital of US\$240 million while shareholders equity stands at more than US\$1.76 billion. The Company is publicly listed on the Qatari Stock Exchange and is considered an excellent security in the Middle East and International Markets with an AM Best A- Rating.

In 1989, he established Trust International Insurance and Reinsurance Company BSC (c) "Trust Re" in Bahrain, as one of the then few Reinsurance Companies in the region, with a Paid-up Capital of US\$15 million. The paid up capital now stands at US\$250 million and an equity of US\$490 million. Mr. Abu Nahl has previously held the Chairman position of Trust Re and was until recently a Board Member. Trust Re is one of Ghazi Abu Nahl's major achievements and is regarded as a great compliment to the Arab Reinsurance Industry.

In 2013, Ghazi Abu Nahl received the Federation of Afro-Asian Insurance and Reinsurance (FAIR) Hall of Fame Award for his invaluable services to the MENA Insurance industry.

In 2017 Ghazi Abu Nahl and his wife were made members of the Oxford University Chancellor's court of Benefactors.

Ghazi Abu Nahl has been a member of Lloyds of London Insurance for more than 40 years.

غازي أبو نحل

رئيس مجموعة شركات Nest Investments Holding التي تدير أعمالها في 23 دولة والتي تشمل التأمين وإعادة التأمين، وساطة التأمين، الخدمات المصرفية العقارية والخدمات المرخصة. توظف المجموعة أكثر من 2000 شخص، تتجاوز أصولها 5 مليارات دولار أمريكي بالإضافة إلى حجم أعمال يتجاوز الـ 700 مليون دولار أمريكي.

واصل السيد غازي أبو نحل ارتباطه الوثيق لزم طويل بمؤسسة مركز التجارة العالمية (WTCA) نيويورك إلى أن أصبح عضواً في مجلس إدارتها في أبريل 2004، ثم تولى رئاسة مجلس إدارة المؤسسة حتى أبريل 2017، وهو الآن الرئيس الفخري للمؤسسة مدى الحياة.

بدأ السيد غازي أبو نحل حياته المهنية في مجال التأمين مع وكالة التأمين (المؤسسات التجارية العربية) في قطر عام 1960. واليوم، يمتلك رجل الأعمال القبرصي ويرأس مجموعة تتجاوز أصولها الصافية 2.6 مليار دولار مع شركات تابعة وفروع في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا، أوروبا، الولايات المتحدة الأمريكية وجنوب شرق آسيا.

في عام 1979، وبعد إكتساب 20 عاماً من الخبرة، أنشأ الشركة القطرية العامة للتأمين وإعادة التأمين كشركة تأمين محلية في قطر وأصبح ولا يزال مديرها العام. تعمل الشركة الآن برأس مال مدفوع قيمته 240 مليون دولار أمريكي في حين تبلغ حقوق المساهمين أكثر من 1.76 مليار دولار أمريكي. الشركة مدرجة في سوق قطر للأوراق المالية وتعتبر محفظة أمثلة ممتازة في أسواق الشرق الأوسط والأسواق العالمية بتصنيف A- من وكالة التصنيف العالمية AM Best.

في عام 1989 ، أسس شركة ترست العالمية للتأمين وإعادة التأمين ش.م.ب. (ترست ري) في البحرين كواحدة من قلائل شركات إعادة التأمين في المنطقة في حينها برأس مال مدفوع بقيمة 15 مليون دولار أمريكي. مع نمو وتوسع الشركة، أصبح رأسمالها اليوم 250 مليون دولار أمريكي ووصلت حقوق المساهمين الى 490 مليون دولار، وقد شغل أبو نحل سابقاً منصب رئيس مجلس إدارة الشركة وكان حتى وقت قريب عضواً في مجلس إدارتها. يعتبر نجاح هذه الشركة أحد أهم الإنجازات التي حققها السيد غازي أبو النحل إضافة الى انها بمثابة إنجاز كبير لصناعة إعادة التأمين العربية.

في عام 2013 ، حصل السيد غازي أبو نحل على جائزة الإنجاز من الاتحاد الأفرو آسيوي للتأمين وإعادة التأمين FAIR (Federation of Afro Asian Insurers & Reinsurers) تقديراً للخدمات التي قدمها إلى قطاع التأمين في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا.

في عام 2017 ، تم تكريم السيد غازي أبو نحل وزوجته من قبل جامعة أوكسفورد وتعيينهم أعضاء في مجلس المستشارين الداعمين في الجامعة.

غازي أبو نحل عضو في سوق لويدز لندن للتأمين منذ أكثر من 40 عامًا.